
Møtebok Fauske Kommune  

   

FORMANNSKAP 
 

Møtedato: 29.08.2011 Fra kl. 10:00 Til behandling: Sakene 061/11 - 073/11 

Møte nr: 6/2011 Til kl. 15:35 Møtested: Adminstrasjonsbygget, kantina 

 

 

TILSTEDE PÅ MØTET: 

Medlemmer: 

Kjell Sverre Jakobsen, Siv Anita Johnsen Brekke, Kjell Eilertsen, Jørn Stene, Arne B. Vaag. 

 

Varamedlemmer: 

Ronny Borge, Ottar Skjellhaug, Nils Christian Steinbakk, Stein B. Thuv, Helge Torbergsen. 

 

Andre: 

Rådmann, kommunalsjef, økonomisjef, enhetsleder plan/utvikling, leder Fauna, formannskapssekretær, 

presse. 

 

 

UNDERSKRIFTER: 

Vi bekrefter med våre underskrifter at møteboken er ført i samsvar med det som ble bestemt på møtet: 
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Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 

 

Kjell Sverre Jakobsen 

varaordfører 

representant representant 

 

Protokollen er godkjent av formannskapet i møte nr             den 

Hovedutskrift sendes: 

Ordfører - Rådmann - Kommunalsjefer - Personalsjef - Økonomisjef 

Salten Kommunerevisjon 

Bibliotekene 

Lokal presse 

Politiske partier 

Gruppeledere 

 

Utskrift er foretatt den  30.08.11  

 

MERKNADER: 

 

Orientering – Budsjettprosessen v/økonomisjef Gunnar Sveen 

Orientering – Samhandlingsreformen v/omstillingsleder/kommunalsjef Ole Reidar Sollund 

Orientering – Drake resources v/rådmannen Per Gunnar Pedersen og varaordfører Kjell 

Sverre Jakobsen 

 

Det var ingen merknader til innkallinga. 

 

Merknader til dagsorden: 

 Jørn Stene (FL): Ber om orientering ang. Parkeringskontoret og tilgjengelighet. 



 Ronny Borge (H): 

1. Ber om orientering ang. Hageneshaugen og kommunens ansvar. 

2. Bru Stormo ramlet ned. Etterlyser hva som gjøres videre. 

 Siv Anita Johnsen Brekke (AP): 

1. Har kommunen gitt verdensmesterne i dans en oppmerksomhet? 

2. Hva gjøres med fartsskilting i Finneidlia? 

3. Etterlyser løsning på gangvei og veilys i Finneidlia. 

4. Viser til åpent brev fra Marianne Kilavik. Ber om orientering om elever som ikke 

får plass på buss. 

 Arne B. Vaag (V): Ber om orientering ang. barnevernet tilsvarende som orienteringen 

i driftsutvalget. 

 Kjell Sverre Jakobsen (FRP):  

1. Gratulerer Siv Anita Johnsen Brekke som er valgt som vara til landsstyret i LVK. 

2. Lys strandpromenaden. Varaordfører og leder i Fauske Parkering har ordnet dette. 

Må se på ansvar i ettertid. 

 Kjell Eilertsen (FL): Etterlyser lys på bautaen i rundkjøringen. Må få Statens vegvesen 

også på banen. 

 

Dagsorden ble enstemmig vedtatt. 

 

Oversikt over næringsfondet ble utdelt i møtet. 

Brev fra Team Bodø KF, ang. styrking av oljevern, ble utdelt i møtet. 

 

Kjell Eilertsen (FL) innvilget permisjon fra og med sak 67/11. 

Siv Anita Johnsen Brekke (AP) innvilget permisjon fra og med sak 69/11. Ottar Skjellhaug 

(AP) tiltrer. 

Nils Christian Steinbakk (FL) innvilget permisjon fra og med sak 72/11. 

 

Svar på spørsmål: 

Jørn Stene:  

Rådmannen svarte. Parkeringskontoret har hatt fokus på redusering av kostnader. 

Ronny Borge: 

Pkt. 1. Rådmannen svarte. Hageneshaugen. Ikke ferdig med taksering. Kommunen har gitt 

muntlig forskuttering av tomt, men eierskifte må være avklart. 

Pkt. 2. Rådmannen svarte. Bru til Stormo. Kommunen har ikke plikt til å lage bru. Dette er et 

privat anliggende. Rådmannen lager prosess på ansvar. 

Siv Anita Johnsen Brekke: 

Pkt. 1. Ordfører svarte. Ordfører har ikke gjort noe, men på sin plass. Bør lage en generell 

plan. Rådmannen svarte at verdensmesterne var gratulert fra Fauske kommune. 

Pkt. 2. Rådmannen svarte. Rådmannen vil sørge for at 50-skilt settes opp på Finneidsida. 

Pkt. 3. Rådmannen svarte. Gangvei og gatelys må sees på i budsjettsammenheng. 

Pkt. 4. Rådmannen svarte. Enhetsleder skole har startet prosess. 

Arne B. Vaag: 

Rådmannen svarte. Rådmannen vil ta en orientering i kommunestyremøtet 08.09.11. 

Kjell Sverre Jakobsen: 

Pkt. 2. Rådmannen svarte. Strandpromenaden. Det skal lages sak til PLUT med avklaring. 

Kjell Eilertsen: 

Rådmannen svarte. Forfall miljøgata. I prosess med Statens vegvesen. Mangler 

vedlikeholdsplan. Arbeider med dette. 
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 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/7483      

 Arkiv sakID.:   11/1780  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskapet 
 

Sak nr.:    061/11 FORMANNSKAP Dato:  29.08.2011 

 

 

 

GODKJENNING AV MØTEBOK 

 

 
Vedlegg: Møtebok nr. 4/2011 og 5/2011 

 

Sammendrag: 
 

Se vedlagte møtebok. 

 

INNSTILLING : 
 

Vedlagte møtebok nr. 4/2011 og 5/2011 godkjennes. 

 

 

FOR-061/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/7628      

 Arkiv sakID.:   11/1817  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskapet 
 

Sak nr.:    062/11 FORMANNSKAP Dato:  29.08.2011 

 

 

 

DELEGERTE SAKER I PERIODEN 

 
  

 

Sammendrag: 
 

 

DFOR. 001/11: TV-AKSJONEN NRK NORSK FOLKEHJELP 2011 - BIDRAG TIL TV-

AKSJONEN 

 

VEDTAK : 
 

Fauske kommune bevilger kr. 10.000,- til Tv-aksjonen NRK Norsk Folkehjelp 2011. 

 

Beløpet dekkes over formannskapets konto 1470-1020-1001. 

 

Beløpet overføres konto: 8380.08.09005 og merkes med Fauske kommune og 8200. 

 

 

 

 

INNSTILLING : 
 

Delegerte saker tas til orientering. 

 

 

FOR-062/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/7482      

 Arkiv sakID.:   11/1779  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskapet 
 

Sak nr.:    063/11 FORMANNSKAP Dato:  29.08.2011 

 

 

 

REFERATSAKER I PERIODEN 
  

 

Sammendrag: 
 

 Dok.ID Arkivsak ID Brevdato    Avsender/Mottaker Tittel 

 11/4738 I 11/1211 23.05.2011 Den norske kirke VISITAS I FAUSKE, 

SULITJELMA OG 

VALNESFJORD 14.-18. MARS 

2012 

 11/4741 I 11/922 16.05.2011 Norges vassdrags- og 

energidirektorat 

FAUSKE LYSVERK AS - 

OVERSENDELSE AV KLAGE 

PÅ FRITAK FRA 

LEVERINGSPLIKT TIL SAGMO, 

SULITJELMA 

 11/5613 I 10/1596 14.06.2011 Fylkesmannen i Nordland TREDJE FORDELING 

SKJØNNSMIDLER 2011 

 11/5849 I 06/1377 22.06.2011 KLP Kommunekreditt AS AVDRAGSUTSETTELSE FOR 

LÅN MED 

FYLKESKOMMUNAL OG 

KOMMUNAL GARANTI - 

VEIPAKKE SALTEN AS 

 11/5958 U 11/1462 28.06.2011 Nærings- og 

handelsdepartementet 

ANGÅENDE OPPRYDDING 

ETTER 100 ÅRS GRUVEDRIFT - 

MULIGHETER FOR OPPSTART 

AV NY GRUVEDRIFT 

 11/5931 I 03/4648 13.06.2011 Salten Regionråd REFERAT FRA MØTE I 

REGIONRÅDET 9.-10. JUNI 2011 

I BEIARN 

 11/5967 I 11/1463 25.06.2011 MuskenSenter AS NY E6 OVER HAMARØY OG 

TYSFJORD - FERGEFRI E6 

OVER TYSFJORD 

 

 

INNSTILLING : 
 

Refererte dokumenter tas til orientering. 

 

 

FOR-063/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
Rett utskrift bekreftes 



 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/7546      

      Arkiv sakID.:   09/2382  Saksbehandler:  Gudrun Hagalinsdottir  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyret 
 

Sak nr.:    064/11 FORMANNSKAP Dato:  29.08.2011 

  KOMMUNESTYRE  08.09.2011 

 

 

 

KOMMUNEPLANENS SAMFUNNSDEL 2011 - 2025 - SLUTTBEHANDLING  

   

 
Vedlegg: Forslag til kommuneplanens samfunnsdel datert 8. april 2011  

Faktadel datert 22. mars 2011 

 

Sammendrag: 
 

Fauske kommunestyre vedtok 29.10.2009, sak 88/09 å sette i gang rullering av kommuneplanens 

samfunnsdel.  

 

Det ble utarbeidet planprogram som har vært ute på høring til berørte myndigheter og 

organisasjoner i tidsrommet 23.2. – 6.4.2010 og ble fastsatt av kommunestyret 6.5.2010. 

 

Utarbeiding av kommuneplanens samfunnsdel har vært organisert som et prosjekt. 

Formannskapet er styringsgruppe i dette kommuneplanarbeidet.  

 

Kommunestyret er ansvarlig myndighet og skal gjøre endelig vedtak i prosessen.  

 

Det er oppnevnt en administrativ prosjektgruppe som har ansvar for gjennomføring av 

rulleringen. For best mulig involvering har mange instanser vært involvert i planprosessen, fra 

kommunen har det vært deltakelse på politisk og administrativt nivå, næringsliv og frivillige 

organisasjoner har også vært involvert. Som en del av planprosessen er det gjennomført 4 

folkemøter samt møter med de ulike referansegruppene.  

 

I planen fremmes det 3 gjennomgående perspektiver: folkehelse, omdømme og kompetanse.  

Dette er viktige innsatsområder som vil berøre alle de foreslåtte strategier og handlinger, og ses 

på som sentrale for måloppnåelsen i Fauske kommune. Det er videre foreslått 6 strategier som 

konkretiseres med handlinger. Foreslåtte strategier er:  

1. Folkehelse  

2. Steds- og næringsutvikling – de 3 sentraene  

3. Frivillig sektor  

4. Oppvekst, bo og nærmiljø  

5. Den regionale dimensjonen  

6. Miljø/energi, herunder nasjonalparker 

 

 

Forslag til rullering av kommuneplanens samfunnsdel har i perioden har i perioden 26.4 -

7.6.2011 vært ute til høring hos offentlige myndigheter, næringsliv og frivillige organisasjoner, 



planforslaget har også lagt ute i alle 3 sentraene i kommunen og det har vært tilgjengelig på 

kommunens hjemmeside.  

 

I forbindelse med utvikling av kommuneplanens samfunnsdel er det også utviklet en kommunal 

planstrategi etter Plan- og bygningslovens § 10-1. Planstrategien skal gjøre vurdering av 

kommunens planbehov i valgperioden. Denne vil bli framlagt for politisk behandling som egen 

sak etter kommunevalget. 

 

Det er kommet 13 uttalelser til samfunnsdelen. Hver enkelt uttalelse er innført enten i sin helhet 

(angitt ved “nnnn”) eller som komprimert utdrag, der et er fremsatt konkrete endringsforslag 

gjengis disse. Det gis merknader til uttalelsene undervegs (kursiv)og samlet mot slutten av 

saksframlegget.   

 

Uttalelse fra Nordland fylkeskommune, næring og regional utvikling. 

 

Faglig uttalelse ved varsel om oppstart av kommuneplanens samfunnsdel 

“Fauske kommune viser god bredde i sitt arbeid med samfunnsplanen. Samfunnsplanen er det 

overordnede verktøyet i samfunnsutviklingen i kommunen. Kommunens planer setter gode 

føringer for hva som er Fauske kommune sine satsingsområder og visjon, og i tillegg klargjør de 

overordnede målene på en strukturert måte. De første kapitlene (Kap. 1 til og med 5) tar for seg 

bakgrunnen for hva som skal gjøres, hvilke analyser som er utført og hva som vektlegges i 

kommunens satsinger. Kapittel 6 lister opp handlingene kommunen vil gjennomføre, og hvem 

som skal bidra i gjennomføringen av aktivitetene. 

 

Kapittel 1 Status for plandokumentet 

Fauske kommune tydeliggjør samfunnsdelens forankring i plan- og bygningsloven, hvem som 

utfører planprosessen (oppnevnt styre) og hvordan prosessen bidrar til aktiv medvirkning. 

Kommunen sier ikke konkret hvilke aktivitet som skal gjennomføres eller når i prosessen disse 

involverte får tiltre. 

 

Kommunen opplyser om at handlingsplanene kan inkluderes i utarbeidingen av deres 

økonomiplan.  

 

Kapittel 2 Kort om Fauske kommune 

Samfunnsdelen har en god beskrivelse av kommunen sin geografi, naturressurser og muligheter 

for kultur og idrettsaktiviteter.  

 

Kapittel 3 Faktadel/ståsted. Hvor Fauske kommune står i dag.  

Samfunnsdelen gir en god beskrivelse av befolkningsframskrivingen fra SSB, 

folkehelsesituasjonen i kommunen, samt situasjonen innen sysselsetting, næring, samferdsel og 

utdanning. 

Kapittel 4 Visjon Fauske i 2025 

Kommunen kom fram til denne visjonen under planprosessen: Fauske - folkehelsekommunen der 

alle trives. 

 

Kapittel 5 Mål for Fauske kommune 

Det er utviklet overordnet mål i samfunnsdelen. Målet rettes mot 2025 og tar for seg følgende: 

god folkehelse, vekst i næringslivet, vekst i folketallet og gode tjenester. Kommunen lister i 

tillegg opp de enkelte temaer det skal settes hovedfokus på og mulige tiltak. Det er positivt av 

kommunen legger fram sine langsiktige planer. 



 

Kapittel 6 Strategier, samarbeidsaktører og handlinger  

Fauske kommune har valgt ut seks hovedstrategier for utviklingen i Fauske:  

 folkehelse  

 steds- og næringsutvikling  

 frivillig sektor  

 oppvekst, bo og nærmiljø 

 den regionale dimensjonen  

 miljø/energi.  

 

I kapittel 6.1 er det beskrevet tre gjennomgående perspektiver for utviklingen i kommunen 

gjennom temaene folkehelse, omdømme og kompetanse.  

 

Kapitlene 6.2 – 6.7 gjennomgår de ulike strategiområdene med en fin skjematisk framstilling av 

plantema, samarbeidsaktører og handlinger. Kommunen berømmes for en detaljert og oversiktlig 

beskrivelse. Når kommunen får utarbeidet flere detaljer, spesielt vedrørende tidsrammer og 

prioritering, vil samfunnsdelen sammen med økonomiplanen bli gode verktøy i kommunens 

utviklings- og oppfølgingsarbeid. 

 

Kommunen skal i sin økonomiplan 2011-2014 gi en mer detaljert beskrivelse av hvem som skal 

delta i aktivitetene, samt hvor og når de skal gjennomføres. Fylkeskommunen har forståelse for 

at Fauske kommune er i gang med flere prosesser i forbindelse med utarbeiding av sitt 

plangrunnlag, og at detaljene vil klargjøres i økonomiplanen. 

 

Fylkeskommunen ønsker at forholdet til medvirkning i de ulike interessegruppene, samt hvordan 

disse inkluderes i prosessen, tydeliggjøres i økonomiplanen. Eksempelvis gjennom møter, work-

shops eller andre arenaer som kan bidra til gode prosesser. Kommunen berømmes også for 

kapittel 6.4 der det legges vekt på å fremme økt satsing på frivillig sektor for å stimulere til økt 

aktivitet i kommunen.  

 

Kapittel 6.6 Den regionale dimensjon, viser planer for kommunalt samarbeid, regionalt 

samarbeid og internasjonalt samarbeid med vennskapskommune i Sverige. Dette arbeidet er 

viktig for kommunens planlagte aktiviteter.  

 

Fylkeskommunen ønsker at kommunen setter noen målbare mål for sine satsinger og kort 

beskriver hvordan måloppnåelsen skal innfris.” 

 

Merknad/kommentar: 

Ingen konkrete endringsforslag. Målbare mål og tidsfrister kommer i underordna planer, 

økonomiplan og budsjett.  

 

Planfaglig uttalelse ved offentlig ettersyn av kommuneplanens samfunnsdel 

 

“Fauske kommune vedtok kommuneplanens arealdel våren 2011. Det er positivt at Fauske nå får 

en helhetlig kommuneplan med samfunnsdel som nå er til offentlig ettersyn. 

 

Kommunen visjon er å være en folkehelsekommune der alle trives.  

 



Det overordnete målet er at Fauske, Valnesfjord og Sulitjelma skal være samfunn der god 

folkehelse, vekst i næringslivet, vekst i folketall, samt gode tjenester for befolkningen skal 

utvikles. 

 

Bolig som del av folkehelsekommuneperspektivet 

Kommunen må legge til rette for at boligmassen og utformingen av nærmiljøet er tilrettelagt for 

alle. Tilgjengelighet for alle eller universell utforming av omgivelsene må være et 

gjennomgående tema i kommunens planlegging. Boliger bør bare bygges der det er muligheter 

for terskelfri adkomst uten store terrenginngrep eller omfattende konstruksjoner. Alle nye boliger 

bør bygges med livsløpstandard.  

 

Økt gjennomsnittsalder på kommunens innbyggere vil medføre økte kostnader og press på blant 

annet plasser på institusjoner. Kommunen bør legge til rette for at så mange som mulig kan bo 

hjemme så lenge de ønsker. Universelt utformet bebyggelse kan medføre mindre press på 

institusjonsplasser i kommunen.  

 

Vanskeligstilte på boligmarkedet er lite omtalt i handlingsdelen. Personer med helseproblemer 

som rus/psykiatri faller ofte utenfor kommunens tjenestetilbud. 

 

Fylkeskommunen ser at folkehelsevisjonen også kan blant annet ivaretas arealmessig ved å legge 

til rette for sikker ferdsel til fots eller annen ikke-motorisert fremkomstmiddel. Sykkelstier og 

trafikksikkerhetstiltak langs E6 og andre trafikkbelastede veier må få et gjennomgående fokus i 

kommunens arealforvaltning.  

 

Fylkeskommunen ber kommunen sikre at gode forhold for myke trafikkanter skal være ivaretatt 

gjennom all arealplanlegging i kommunen. 

 

Vi ber kommunen basere sin arealplanlegging på at alle i kommunen kan få et godt botilbud i et 

godt bomiljø. 

 

Stedsutvikling 

Demografiske analyser viser at befolkningen i aldersgruppen 67-79 vil øke sterkt mot 2025, og at 

folk flytter inn til kommunesentret. Prosentvis flytter det mest folk fra Sulitjelma inn til Fauske. 

 

En aldrende befolkning medfører at kommunen må ta grep arealmessig ved å legge til rette for 

sentrumsnære boliger for de eldre som ønsker å bosette seg nærmere offentlige tjenester. Det må 

også settes av areal til bygging av omsorgsboliger, bokollektiver og sykehjem for å sikre et godt 

tilbud for denne gruppen.  

 

Fauske som et attraktivt sted kan medføre at folk velger å flytte til kommunen. Det er også en 

utfordring å sørge for at kommunen er attraktiv for de som allerede bor der. Attraktivitet kan 

utvikles arealmessig ved å legge til rette for mangfold kulturelt, etablering av gode møtesteder og 

i kvalitetstenking i utforming av de fysiske omgivelsene. Kommunen satser på å utvikle Fauske 

som et attraktivt sted ved blant annet ved bygging av strandpromenaden i sentrum.  

 

Fylkeskommunen ser at dette er et godt tiltak for å fremme attraktiviteten, og ber kommunen 

fortsette denne tenkningen rundt utviklingen av Valnesfjord og Sulitjelma. 

 

Arealplaner bør få bestemmelser som fokuserer på god byggeskikk. Utarbeidelse av veiledere er 

til god hjelp for tiltakshavere og for kommunens byggesaksbehandlere. Slike veiledere kan 



utarbeides på grønnstruktur og fortetting. En annen mulighet er å lage kommunedelplaner på 

ulike tema. 

 

Fortetting av eksisterende områder er positivt sett i et ressursmessig perspektiv. Tendensen til at 

folk flytter inn til sentrum bør følges opp med en kartlegging av potensialet for fortetting i 

kommunen. Ofte vil fortetting medføre press på grønne områder og andre omgivelseskvaliteter i 

området. Kommunen oppfordres til å kartlegge fortettingspotensialet og deretter lage 

retningslinjer på hvordan fortetting kan skje på en god måte. 

 

Arealmessig kan kommunen sette av byggeområder med bestemmelser som legger til rette for 

variert og godt bomiljø for alle. 

 

Det er mange kommuner i fylket som har mangel på boliger for utleie eller boligalternativ til 

eneboligen. Mange unge verken kan eller vil etablere seg på boligmarkedet. Mangel på slike 

boliger kan også medføre at potensielle nye innbyggere ikke kan bosette seg i kommunen selv 

om de kanskje har fått jobb på stedet. 

 

Fauske er en bosettingskommune og bosetter et betydelig antall flyktninger hvert år. For å sørge 

for at disse menneskene ønsker å bosette seg permanent må også boforholdene være gode. 

Permanent bosetting av flyktninger er en måte for å nå målsettingen om vekst i folketallet. 

 

Fylkeskommunen ser at kommunen har tenkt godt rundt hvordan kommunen skal utvikles seg 

fremover, men det savnes en klarere tenkning om hvordan dette kan omsettes i kommunens 

arealplanlegging.” 

 

Merknad/kommetar: 

Ingen konkrete endringsforslag. Detaljert boligpolitikk tas inn i underordna planer.  

 

Faglig uttalelse av kommuneplanens samfunnsdel - Folkehelse 
“Folkehelseperspektivet er svært godt ivaretatt i denne planen. Utover dette ingen kommentarer. 

“  

 

Uttalelse fra Statens vegvesen Region nord 

 

“Viktige tema sett fra Statens vegvesen sitt ståsted og som gjerne kunne ha vært omtalt i 

kommuneplanens samfunnsdel er: 

 

 Samordnet areal og transportplanlegging, herunder tilrettelegging for sykkel/gange og 

kollektivtransport. 

 Universell utforming av offentlig infrastruktur for å tilrettelegge for alle brukergrupper  

 Trafikksikkerhet 

God planlegging av våre fysiske omgivelser vil gi bedre sikkerhet, helse og miljø. Dette vil 

tilføre en positiv gevinst for innbyggerne i kommunen.” 

 

Merknad/kommentar: 

Ingen konkrete endringsforslag. Temaene som tas opp skal ivaretas i trafikksikkerhetsplanen. 

 

Uttalelse fra Jernbaneverket, Plan Nord 

 



“Samfunnsdelen omhandler langsiktige utfordringer, mål og strategier for Fauske kommune. I 

dokumentet omtales kommunen som et sentralt og viktig trafikknutepunkt i Nordland/Salten, og 

denne posisjonen ønsker kommunen å utvikle videre i planperioden.  

 

Jernbanen har størst potensial innen regional trafikk Bodø-Fauske-Rognan- Mosjøen, samt for 

godstrafikk på Nordlandsbanen med godsterminaler i Fauske og Bodø. Saltenpendelen er et mye 

brukt togtilbud på strekningen Rognan-Bodø. I strekningsvis utviklingsplan for Nordlandsbanen, 

som Jernbaneverket holder på å utarbeide, vurderes muligheten for å legge inn tre nye 

kryssingspor på strekningen Rognan-Bodø for å kunne oppnå timefrekvens på Saltenpendelen. 

Utviklingsplanen vil være ferdig høsten 2011 og vil danne utgangspunkt for Jernbaneverkets 

innspill til neste NTP 2014-2023. 

 

Jernbaneverket mener det er viktig å ta jernbanen inn i vurderingene av ulike areales egnethet og 

tilgjengelighet når kommunen skal planlegge og utvikle nye og eksisterende utbyggingsområder. 

Vi vil i denne sammenheng vise til rikspolitiske retningslinjer for samordnet areal- og 

transportplanlegging. Det er viktig å bygge opp om eksisterende kollektivknutepunkt i arealdelen 

av kommuneplanen, fremfor å etablere nye. 

Lokalisering av nye boligområder og arbeidsplasser bør derfor skje i kort avstand fra 

kollektivtrafikknettet og kollektivknutepunktene.” 

 

Merknad/kommentar: 

Ingen konkrete endringsforslag. De nevnte hensyn er ivaretatt i arealplanen. 

 

Uttalelse fra Sametinget 

 

I pkt 1. vises det til at sikring av naturgrunnlaget for samisk kultur, næringsutvikling og 

samfunnsliv er et viktig hensyn som skal ivaretas i planlegging etter den nye plan- og 

bygningslovens plandel.  

 

“2. Reindrift og annen samisk næringsutøvelse  

 

Også når det gjelder arbeidet med kommuneplanens samfunnsdel, slik som med arealdelen av 

kommuneplanen, ønsker Sametinget at reindriften involveres tidlig. Det pålegger også å sikre 

aktiv medvirkning fra grupper som krever spesiell tilrettelegging jf plan- og bygningsloven § 5-1 

andre ledd. Dette er presisert i merknadene til samme: Det kan også gjelde grupper av den 

samiske befolkningen som ikke bestandig har samme tilgang på aviskunngjøringer og annen 

planinformasjon som den øvrige befolkningen i kommunen. Det særlige ansvaret for å sikre aktiv 

medvirkning for grupper av den samiske befolkningen følger også av ILO-konvensjonen nr 169. 

Kommunen bør ta initiativ til et møte med reindriftsnæringen slik at man kan få drøftet 

eventuelle problemstillinger og spørsmål tidlig i arbeidet med samfunnsplanen.  

 

Det drives i dag aktiv reindrift innenfor kommunegrensene til Fauske kommune. Fauske 

kommune har, under 6.3 Strategi 2: Steds- og næringsutvikling – de tre sentrene, uttrykt at det 

skal jobbes for å sikre et fortsatt reinslakteri i regionen, at man skal samarbeide med 

reindriftsforvaltningen i arealspørsmål og ivareta den lulesamiske næringsutøvelsen i 

kommunen.  Dette ser Sametinget som veldig positivt, og det er viktige punkter som må tas med 

i det videre arbeidet.  

 

Vi vil også i denne sammenheng gjøre oppmerksom på at det finnes en annen samisk 

utmarksnæring enn reindrift, der bl.a småbruk, fiske, jakt, duedtie (tradisjonelt samisk håndverk) 



og sanking ofte drives i kombinasjon med hverandre. Det er all grunn til å tro at dette også 

gjelder for Fauske kommune. 

 

Tradisjonell kunnskap om og bruk av områder må legges til grunn for utforming av planer. Det 

må legge vesentlig vekt på hensynet til naturgrunnlaget for samisk kultur, næringsutøvelse og 

samfunnsliv, slik at det bevares gjennom planen og ikke trues. (Sametingets planveileder for 

sikring av naturgrunnlaget for samisk kultur, næringsutøvelse og samfunnsliv, pkt 4 b og d).  

 

3. Samfunnshensyn 

 

Sametinget vil i denne sammenhengen gjøre spesielt oppmerksom på kapittel 5 i Sametingets 

planveileder som omhandler hensyn å ta i forhold til samisk kultur. Her vil vi peke på pkt 5-1: 

Planlegging bør legge til rette for å opprettholde bosettingsmønster og lokalsamfunn som bidrar 

til å sikre samisk kultur (...). Vi vil også peke på pkt 5-2 som omhandler samiske barns rett til å 

opprettholde og videreutvikle sin samiske idenditet. Kommunen bør undersøke om det finnes et 

behov blant befolkningen for tiltak som kan bidra til å ivareeta og styrke den samiske identiteten.  

 

4. Samiske kulturminner  

 

Samer har hatt tilhold innenfor grensene til det som i dag er Fauske kommune i lang tid. Store 

deler av det som i dag oppfattes som tilnærmet uberørt natur og villmarkspregede områder, er 

samiske kulturlandskap. Den tradisjonelle samiske bruken av et område kan være vanskelig å 

spore ute i naturen, da man ofte har vært svært forsiktig i sin utnyttelse av naturressursene og 

landskapet. Mye har grodd til og forsvunnet allerede. Dette gjør at samiske kulturminner er 

særlig utsatt for ødeleggelse. Registreringene er fortsatt mangelfulle. Samiske stedsnavn kan 

være det eneste som vitner om en samisk tilstedeværelse i området.  

 

5. oppsummering 

 

Sametinget ønsker at Fauske kommune tar hjelp i Sametingets veileder for sikring av 

naturgrunnlaget for samisk kultur, næringsutøvelse og samfunnsliv for planlegging etter plan- 

og bygningslovens plandel i det videre arbeidet med kommuneplanens samfunnsdel 2025. 

Planveilederen skal virke som en hjelp i planleggingen for kommunene slik at samiske forhold 

ivaretas i hvert trinn i prosessen. 

Kommunene bør tilrettelegge for innspill fra reindriftsnæringen som er tilstede i kommunen. 

Kommunen bør også undersøke om det finnes et behov blant befolkningen for tiltak som kan 

bidra til å ivareta og styrke den samiske identiteten blant barn og voksen.” 

 

Merknad/kommentar: 

Ingen konkrete endringsforslag. Det samiske perspektivet er vektlagt gjennom planprosessen. 

 

Uttalelse fra Reindriftsforvaltningen Nordland 

 

“Reindriftsforvaltningen har ikke mottatt merknader til saken fra de berørte reinbeitedistriktene. 

 

Reindriftsforvaltningen vil at tabellen til punkt 6.7 Strategi 6: Miljø/energi, herunder 

nasjonalparker i kommunen,side 22, skal påføresBalvatn og Duokta reinbeitedistrikt samt 

Reindriftsforvaltningen, som samarbeidsaktører under plantemaet Nasjonalparker. Vi finner 

dette naturlig da reindriften er en sentral bruker av de ulike verneområdene i kommunen” 

 



Merknad/kommentar: 

Forslag til tillegg i planen:  
Rådmannen tilrår at Reindriftsforvaltningen tas inn som samarbeidsaktør under punkt 

6.7.5.  

 

Uttalelse fra Styret i Fauske KrF  

 

“Styret i Fauske Krf har gått gjennom kommuneplanens samfunnsdel som ligger ute til høring, 

og ønsker å komme med noen synspunkter/innspill til planforslaget. 

 

I planprosessen er det utledet en visjon for Fauske mot 2025: 

 

Fauske – folkehelsekommunen der alle trives 
 

Visjonen tar fatt i utfordringer og muligheter og peker fremover på hvordan Fauske kan få en 

ønsket utvikling i årene som kommer.  

I planen fremmes det tre gjennomgående perspektiver; Folkehelse, Omdømme og Kompetanse.  

 

I pkt 6.1.1 Folkehelse står det blant annet: 

“Folkehelsearbeidet er den samlede innsatsen for å påvirke det som fremmer og vedlikeholder 

befolkningens helse”.  

 

I tillegg til det som er nevnt i pkt 6.1.1 vil vi minne om at mennesket også har en åndelig del som 

må også ivareta for at mennesket skal ha det bra. Kirkens og frie menigheters rammevilkår må 

styrkes, og deres representanter må bli tatt med i arbeidet når det gjelder både folkehelse, 

omdømme og kompetanse.  

 

Kirken og frie menigheter burde være samarbeidsaktører i samtlige plantema i strategiene 

beskrevet i pkt 6.2 tom 6.5 

 

Under pkt 6.1.2 Omdømme er strandpromenaden i Fauske tatt frem som eksempel på tiltak som 

er med å bygge opp omkring kommunens omdømme, identitet og tilhørighet.  

 

Andre tilsvarende tiltak som er viktig for å bygge opp omkring kommunens omdømme, identitet 

og tilhørighet er oppussing og vedlikehold av kommunale bygg/eiendommer. Vedlikehold og 

forskjønning av kommunale ute-områder er også viktig. Det bør derfor utarbeides en plan med 

prioritert liste over hvilke bygg og uteområder som skal vedlikeholdes, og hva som skal utføres 

av arbeid i hvert enkelt tilfelle.” 

 

Merknad/kommentar: 

Kirken og frie menigheter er viktige samarbeidsaktører i mange saker. Oversikten over 

samarbeidsaktører er ikke fullstendig, detaljering må komme i underliggende planer.  

 

Uttalelse fra Fauske Lysverk AS 

 

“Fauske Lysverk AS er av den oppfattelsen av at Fauske kommune i sine langtidsplaner har 

tanker rundt å være fremtidsrettet og miljøfokusert. På energi kan dette spesifiseres enda bedre 

gjennom at man legger til rette for fjernvarme som energikilde. En slik tilrettelegging kan også 

sikre at potensielle fjernvarmeleverandører føler at risikoen for større utbygginger blir redusert 

så mye at utbygginger har en større sjanse for å bli realisert.  



 

Vi sender herved innspill på tekst som kan stå ifm kommuneplanens samfunnsdel: 

 

“Når konsesjon for fjernvarme foreligger vil kommunen innføre tilknytningsplikt til fjernvarme. 

Denne skal forstås som følgende: 

 

Ved feltutbygging med samlet boligareal over 500 m2 BRA eller ved oppføring og 

hovedombygging av bygning større enn 500 m2 BRA innenfor konsesjonsområdet for 

fjernvarme, skal bebyggelsen tilknyttes fjernvarmeanlegg. Tilknytningsplikten gjelder også for 

areal under 500 m2 BRA innenfor konsesjonsområdet dersom arealet er en del av fremtidig 

større utbyggingsprosjekt.” 

 

Ovennevnte tekst er likelydende, eller nær likelydende slik andre kommuner har vedtatt 

tilknytningsplikt rundt fjernvarme i sine plan- og bygningsvedtekter. Det vises her blant annet til 

vedtak i Sortland kommune” 

 

Merknad/kommentar : 

Forslag til tillegg i planen: 

Rådmannen tilrår at følgende tekst tas inn under pkt 6.7.2: “Når konsesjon for 

fjernvarme foreligger vil kommunen innføre tilknytningsplikt til fjernvarme”. Arealgrense 

for tilknytningsplikt fastsettes på et senere tidspunkt.  

 

Uttalelse fra Iselin Marstrander v/Valnesfjord Helsesportsenter  

 

Generelt:  

 Mye bra i planen. Det er jo en svært overordnet plan, det interessante er jo når denne skal 

ende i konkrete satsninger  

 Det skal være fokus på næringsliv – synes planen bærer preg av at næringslivet har vært 

fraværende i utarbeidelse av planen. Synes det er rart at VHSS ikke spesielt er invitert til 

innspill når Valnesfjord/Straumsnes skal være en prioritert stedsutvikling, og 

kompetansen til VHSS er trukket frem. 

 Vi vet at utdanning har betydning for folkehelse, det har betydning for sysselsetting, 

næringsutvikling, bosetting. Tror faktisk at påvirkning av utdanningsnivå vil være viktig 

for å få utviklet Fauske. Som bedrift har vi bruk for kompetanse, og i stadig større grad. 

Viktige arbeidsplasser i Fauske har behov for ungdom/unge voksne som tar utdanning. 

Dette kommer kanskje for lite frem (side 13 – måloppnåelse). 

 

Spesifikke punkter:  

 1.3.2. Prosessen (side 5)Det står at ”Næringsliv – bedrifter og næringslivsorganisasjoner” 

har vært involvert. VHSS har ikke vært direkte involvert. 

 Pkt 6.1.1 Folkehelse (side 15). Her må det også tas med voksne. Det er ikke alle voksne 

som er foreldre/foresatte. Voksne tas med senere i dokumentet. 

 Pkt 6.1.2 Omdømme (side 15). Dette er et teoretisk kapittel.. 

 Synes det blir mageplask å trekke frem ett tiltak (strandpromenaden) for å eksemplifisere 

hvordan fauskeværinger blir stolt. Det kan hende det er riktig, men tenker at det å ligge 

lavt på kriminalitetsstatistikken ville være bra, ha fokus på miljø ville være bra, ha en 

ryddig by ville være bra, ha næringsliv som yter god kvalitet og som nyter godt 

omdømme er bra, en serviceinnstilt og vedkommende kommune er bra….. etc). 

Strandpromenaden kommer igjen på side 21 under omdømme.  



 6.3 Strategi 2 (side 18). Utvikling av disse tre stedene er vel og bra, bare vær 

oppmerksom på at det også er viktig med fellesskapet på tvers mellom disse stedene.  

 

Merknad/kommentar: 

Næringslivet er invitert til folkemøter i alle 3 sentraene og hørt i møter med 

næringslivsorganisasjonene. 

 

Uttalelse fra Sulitjelma nærmiljøutvalg  

 

“Sulitjelma Nærmiljøutvalg, SNU, har ingen innsigelser til Kommuneplanens samfunnsdel, 

Fauske kommune – 2025. 

SNU vil likevel påpeke naturmulighetene som ligger i Valnesfjord og Sulitjelma, og at disse blir 

ivaretatt og utviklet med investeringer i infrastruktur og fasiliteter, som gir muligheter for 

reiselivsnæringene, tilrettelagt for ulike interessegrupper, innbefattet rekreasjon kjøring og 

permanent scooterløype til det svenske løypenettet. 

Innfarten til nasjonalparkene er ikke skiltet og manglende infotavler og info om hva området har 

å tilby, bør finne sin løsning snarest. 

Snu merker seg at planen har nevnt de regionale samferdselsmulighetene, men ikke det 

kommunale veinettet, samt fv 830 til Sulitjelma, som trenger sikring av tunellene, vannlekkasje, 

varsling / nødtelefoner, ras sikring, standardheving, samt mobildekning på hele strekningen E-6 

til Sulitjelma. I dag er 2/3 uten dekning. 

Til sist ønsker vi Fauske kommune lykke til med å bli en ledende ”folkehelse kommune”. 

 

Merknad/kommentar: 

Ingen konkrete endringsforslag. 

 

 

Uttalelse fra Valnesfjord nærmiljøutvalg 

 

“Kommuneplanens samfunnsdel skal være beskrivende med visjoner og handlingsrom uten å bli 

for detaljert. Likevel skal den angi hvilke retninger man ønsker å utvikle seg i, og angi 

strategiske virkemidler og tiltak for å skape ønsket bevegelse. 

 

VNMU mener visjonen og overordnet mål for kommunen fram mot 2025 er bra!  

 

En kommune med god folkehelse kjennetegnes ved en befolkning som har lav forekomst av 

sykdom og god opplevelse av livskvalitet. Når arbeidet for å oppnå dette ofte defineres som 

summen av det hver enkelt innbygger og kommunen som organisasjon gjør for å skape ”det gode 

lokalsamfunn” blir det innlysende at ”det er bruk for alle”. De 6 strategiene som er valgt har 

dette perspektivet innarbeidet. Våre videre kommentarer fokuserer mest på det som spesielt 

angår Valnesfjord. 

 

1. Befolkningsprognosen mot 2025. 

Det beskrives en sannsynlig utvikling som innebærer nesten stabilt befolkningstall, men med 

en ugunstig profil på utviklingen for aldersgruppen 6-44 år. Det skal ikke så mye til for å 

skape en reell vekst i Fauskes befolkning. Salten beskrives jo i stadig større grad som ett 

felles bo- og arbeidsområde. Valnesfjord har sannsynligvis et betydelig potensial for økt 

tilflytting i perioden gjennom gode kommunikasjons- og transporttilbud, attraktiv natur og 

geografisk nærhet til både Reitan, UiN, Bodø og Fauske. -Spesielt strategi 2 og 4 kan være 



tydeligere på dette. Utvikling av områder for byggeklare tomter og boliger vil være viktig for 

oss (se neste punkt).  

 

2. Omdømme (6.1.2). Kompetanse (6.1.3). 

Sitatet av Sokrates på side 15 tilsier at attraktive bo- og oppvekstmuligheter i dagens 

samfunn vil være viktige faktorer for vårt omdømme. Det er slikt  kompetente personer ser 

etter når de velger bo- og arbeidssted. Valnesfjord ønsker å framstå som kompetent, 

kulturbevisst og inkluderende. 

 

3. Beskrivelsene av strategiene 1 t.o.m 6 

I tabellene er det ikke alle strategiske handlinger som beskrives med fulle setninger. (Det 

mangler noen verb).  

 

I beskrivelsen av planens punkt 6.3-strategi 2 (steds- og næringsutvikling – de tre sentrene) 

savner vi konkrete utsagn om utvikling av arbeidsplasser og næringsutvikling i Valnesfjord. 

Under handlinger kan det nevnes i tilknytning til nasjonalparkinngangen/VHSS: 

servicetilbud, turisme, kvinne-/enkeltarbeidsplasser. Reindriftsnæringen har også direkte 

tilknytning til Valnesfjord. Vi etterlyser også en noe bedre konkretisering av hva kommunen 

bør og kan gjøre for å gi bygdas aktive kulturliv (herunder også idrett) anlegg som er 

tilpasset årene framover mot 2025. Det er uklart hva som menes med følgende utsagn knyttet 

til plantema Valnesfjord : videreutvikle samarbeid mellom bygdene. Hvilke bygder siktes det 

til? 

 

Under planens punkt 6.4 – strategi 3 (Frivillig sektor) står det bla: Utvikle felles 

kompetansetiltak for å bedre rekrutteringen for ledere og styremedlemmer innen frivillig 

sektor. Til dette punktet oppfordrer vi kommunen til gi en overordnet beskrivelse av 

strategiske tiltak/handlinger for å forebygge at ildsjeler brenner ut. For eksempel arrangere 

årlige påfyll-konferanser i kommunal regi. Dette er viktig både for å rekruttere og kvalifisere 

nye ildsjeler, samt å ivareta de man allerede har. 

 

Under handlinger knyttet til strategi 4 er det uklart hva som menes med å utvikle ”Grønn 

resept”. Hvis det siktes til Helsedirektoratets begrep, så er ikke det i praktisk bruk lenger. I 

samme tabell nevnes ”begeistringsetaten”. Det er uklart hva som menes med begrepet. 

Strategi 4 legger til grunn oppvekstplanen for Fauske. Nærmiljøutvalget i Valnesfjord ønsker 

at det formuleres utsagn om videreutvikling og oppgradering av oppvekstsentrene i 

kommunene. Dette blir viktig for vårt arbeid for Valnesfjord oppvekstsenter. Her kan man 

tenke seg en utvikling fra et oppvekstsenter til et komplett nærmiljøsenter med skole, 

ungdomsklubb, bibliotek, helsestasjon og moderne kultur- og idrettsfasiliteter. Det vil ha stor 

betydning både for folkehelsedimensjonen og bygdas omdømme. 

 

I tabellen for strategi 5 (den regionale dimensjonen) nevnes under omdømmebygging bare de 

stolte industri-tradisjoner (historien) og strandpromenaden. Hvorfor ikke fokusere mer på 

natur- og friluftsliv, gode kommunikasjonsmuligheter, kulturlivet? Dette er omdømme- 

faktorer som peker framover mot 2025. Likeledes anbefaler nærmiljøutvalget en 

tillegsformulering under plantemaet ”aksebyen Fauske-Bodø” for å forsterke formuleringen 

om samordning av infrastrukturtiltak, særlig med tanke på togtrafikk, -eksempelvis 

forlengelse av perrongen i Valnesfjord.” 

 

Merknad/kommentar: 



I uttalelsen etterlyses det sterkere fokus på Valnesfjord og det foreslås at det konkretiseres tiltak 

som bidrar til dette. Konkrete tiltak må innarbeides i underliggende planer.  

  

Uttalelse fra Valnesfjord flerbrukshall BA v/styret 

 

Styret i Valnesfjord Flerbrukshall (VFH) mener planens mål og visjoner for perioden er positive.  

Det er viktig for å kunne utvikle kommunens tilbud i et helthetlig og langsiktig perspektiv.  

Styrets synspunkter på planens innhold og kommentarer, vil naturlig nok være med utgangspunkt 

i Valnesfjords behov.  I hovedsak er det innspill til kap. 5 og 6 som følger. 

 

- Ref.kap. 5; Planen innleder med viktigheten av gode målformuleringer, som skal være 

konkrete, målbare, oppnåelige, realistiske og tidsbestemte.  Dette er vi enige i. 

o Vi mener at formuleringen av det overordnede målet til Fauske i 2025 er bra, men 

at det burde lages delmål som bygger opp under hovedmålet.  Delmålene bør 

inneholde konkrete tall i forholdt til hva vi mener med “God folkehelse”, “Vekst i 

næringslivet”, “Vekst i folketall” og “Gode tjenester”. For eksempel kan et 

konkret delmål innen Stedsutvikling/folketallsutvikling være at vi skal være 

15000 innbyggere i Fauske kommune i år 2025. 

 

o I tillegg bør delmålene være utledet av dagens situasjon.  Det bør foreligge 

vedlegg til planen som beskriver dagens situasjon innen de nevnte 

satsingsområder.  For eksempel mangler det en beskrivelse av nå-situasjonen i 

Valnesfjord eller når det gjelder folkehelse.  Vi mener det er viktig med en slik 

beskrivelse for å kunne evaluere utviklingen i planperioden, samt vurdere 

hvorvidt målene er oppnådd. 

 

- Kap. 6 innleder med at strategier er de veivalgene som/retningene Fauske velger for å nå 

det overordnede målet.  Dette er bra. 

o Vi registrerer at det i planen fremmes tre gjennomgående perspektiver: 

“Folkehelse”, “omdømme” og “kompetanse”.  Det er bra at disse perspektivene 

fremmes, men vi kan ikke i særlig grad finne disse igjen i de seks strategiene.  I 

tillegg er det da også forvirrende at “Folkehelse” også er en strategi.  Der burde 

vært egne avsnitt under hver strategi som inneholdt formuleringer vedrørende 

folkehelse, omdømme og kompetanse.  Dette for å få konsistens i planen slik en i 

utgangspunktet forsøker å legge opp til, men ikke gjennomfører. 

o Strategiene bør formuleres som fullstendige setninger, slik at de får en konkret 

mening.  For eksempel strategi 2: Fauske kommune skal satse på steds- og 

næringsutvikling av de tre sentraene Fauske, Valnesfjord og Sulis. 

o Handlingene (eller handlingsplanene) som er knyttet til hver strategi bør være 

konkrete og tydelig med hensyn til hva en satser på å gjennomføre i 

strategiperioden. 

 

- Ref. kap. 6.2…Folkehelse; VHF er enig i folkehelsens tydelige plassering i 

plandokumentet.  Dokumentet må være tydelig på hvilke forhold som påvirker 

folkehelse, inkludert adgang til infrastruktur/anlegg som f.eks. idrettshaller, gymsaler ol. 

Valnesfjord er i en særskilt dårlig stilling mht. anlegg, inkl. anlegg for skoleelevenes 

lovpålagte gymnastikkfag.  En realisering av VFH vil være et viktig bidrag for å nå 

målet.  Det vil styrke og utvide tilbudet til innbyggerne både i Valnesfjord og Fauske.  I 

tillegg vil VFH være en viktig del av tilbudet til Valnesfjord Oppvekstsenter. 

 



- Ref. kap. 6.3… Steds- og næringsutvikling; Befolkningsreduksjonen i Valnesfjord kan 

motvirkes med tiltak som fremmer vekst.  Dette innebærer bl.a. bedre tilgang til tomter, 

opprusting av Valnesfjord Oppvekstsenter og realisering av Valnesfjord Flerbrukshall.  

Repr. fra Fauske kommune har ved flere anledninger trukket fram Valnesfjords 

muligheter, men uten å gjennomføre tiltak som realiserer potensialet.  Boligbygging og 

opprustning av oppvekstsenteret er to tiltak som kan gi Fauske kommune de ønskede 

effektene. 

 

I raden “Valnesfjord” og kolonnen “Handlinger”, står det “Aktiv kulturliv med tilpassede 

anlegg”.  Vi formoder at det ønskes videre utvikling av dette.  Forslag til ny tekst: “Legge 

til rette for et aktivt kulturliv med tilpassede anlegg.” 

 

Videre bør det beskrives nærmere hva en faktisk ønsker å gjøre for og “Utvikle 

Valnesfjord som et foretrukket bosetnings –og etableringssted mellom to byer”.  Forslag 

til tekst: “Valnesfjord skal bli det foretrukne bostedet for familier som ønsker å bo i 

landlige omgivelser og med byens nærhet.  Dette skal skje gjennom bl.a. bedre 

tilgang til tomter, opprusting av Valnesfjord Oppvekstsenter og realisering av 

Valnesfjord Flerbrukshall”. 

 

- Ref. kap. 6.5…Oppvekst, bo og nærmiljø..;  VFH mener at ifm. med renovering/nybygg 

av Valnesfjord Oppvekstsenter, bør prosjektet utvides til å omfatte et nærmiljøsenter.  

Med dette menes det å samlokalisere en del tjenester og funksjoner, slik at tilbudet samlet 

sett framstå som mer helthetlig og koordinert, samt at det gir mulighet for synergier og 

videre utvikling av eksisterende tilbud.  Vi ser for oss at for eksempel ungdomsklubben, 

biblioteket, dagens kafe/kjøkkentilbud og (skole)- helsetjenesten i helse –og 

sosialsenteret flyttes til VFH/oppvekstsenteret.  Dette vil bl.a. gi bygda et naturlig 

samlingspunkt med mange tilbud.  VFH mener et slikt nærmiljøsenter vil være svært 

viktig i omdømmebygging og i “reklameøyemed” for potensielle tilflyttere. 

 

Styret i Valnesfjord Flerbrukshall mener utviklingen i Valnesfjord er hemmet av mangel på 

politisk vilje, og stor avstand mellom ord og handling hva angår bygda. 

 

Valnesfjord er fortsatt et egnet brukbart sted å bo, men det er pga. bygdas naturgitte muligheter, 

beliggenhet og gode miljø og ikke pga. kommunens innsats. 

 

Styret er overrasket over hvordan kommunestyret og administrasjonen har kastet 

oppvekstsenterets svært negative tilstandsrapport og andelslagets behovsanalyse ned i de 

kommunale skuffene.  Det mangler politisk vilje til å gjøre Valnesfjord et bedre sted å bo.  En 

foregangskommune i folkehelse må tilfredsstille minimumskravene til gym i skolen!  Det er vår 

klare oppfatning at Valnesfjord er godt å ha når kommunen skal markedsføres, men når 

investeringsmidlene skal fordeles er vi mindre interessante. 

 

Gjennom denne nye strategiplanen legges det opp til en satsing på folkehelse og steds og-

næringsutvikling.  Vi anmoder at tilstandsrapporten vedrørende oppvekstsenteret og 

behovsanalysen vedrørende VFH snarest tas opp av de kommunale skuffene og at det sette av 

konkrete midler til planlegging/prosjektering for å få samsvar mellom strategiske mål og 

handlinger.”  

 

Merknad/kommentar: 

Forslag til tillegg i planen: 



Rådmannen tilrår at følgende tillegg tas inn under pkt  6.3.2: Legge til rette for et aktivt 

kulturliv med tilpassede anlegg.   

  

 

 

Uttalelse fra Eldrerådet 

 

“Eldrerådet har ingen merknader til høringsutkastet til kommuneplanens samfunnsdel 2025.” 

 

Uttalelse fra Bodø kommune 

 

Bodø planutvalg har i møte den 21.06.2011, under PS 11/52, behandlet overnevnte sak.  

 

Følgende enstemmige uttalelse ble vedtatt: 

1. “Høringsforslaget anses å ivareta Bodø kommunes ønske om styrket samhandling på 

tvers av kommunegrensen som grunnlag for videre utvikling og styrking av Salten som 

attraktivt bo- og servcemarked, og vil bl a foreslå at kommunene i fellseskap utarbeider 

en kollektivplan for aksen Saltdal – Bodø.  

 

2. Regionalt samarbeid om kartlegging og overvåking av miljøforholdene i Skjerstadfjorden 

bør innarbeides som en del av kommunens regionale utviklingsstrategier. 

 

3. Det bør vurderes et tettere samarbeid mellom Bodø og Fauske kommune i tiden 

framover, for å bedre kunne løse felles utfordringer og styrke kommunenes samlede 

utviklingspotensial. 

Arealpolitikk er et av flere områder hvor dette bør vurderes.” 

  

Merknad/kommentar: 

Forslag til tillegg i planen: 

Rådmannen tilrår at følgende tas inn som tillegg under pkt 6.6.5: Regionalt samarbeid om 

kartlegging og overvåking av miljøforholdene i Skjerstadfjorden bør innarbeides som en del av 

kommunens regionale utviklingsstrategier. 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Det har vært et godt engasjement rundt kommuneplanprosessen, mange organisasjoner og 

enkeltpersoner har kommet med innspill undervegs i prosessen. Også i høringsrunden av 

plandokumentet til kommuneplanens samfunnsdel har engasjementet vært betydelig og mange 

har arbeidet meget grundig med høringsdokumentet. Det er stor variasjon i uttalelsene men de 

flest gir uttrykk for at planforslaget er godt gjennomarbeidet og i stor grad dekker viktige temaer 

og utfordringer i kommuneplanleggingen. 

 

Mange av de som har gitt innspill ønsker konkretisering og utdyping av ulike temaer i planen. Til 

det vil rådmannen bemerke at samfunnsdelen er en overordna plan med visjoner og strategier 

som angir retningen for kommunens utvikling. Detaljeringen kommer i temaplaner, økonomiplan 

og budsjett, der gis det rom for konkrete, målbare og tidsbestemte målsettinger. Som oppfølging 

av samfunnsdelen vil det være en målsetting å skape bedre oppfølging av målene ned i gjennom 

plansystemet.  

 

Rådmannen har vurdert innkomne forslag til tillegg i planen og tilrå at nedenforstående tas inn: 



 

Kap 6: 

Tillegg til 6.3.2.  Legge til rette for et aktivt kulturliv med tilpassede anlegg.  

Tillegg til 6.6.5.  Inngå regionalt samarbeid om kartlegging og overvåking av 

miljøforholdene i Skjerstadfjorden. 

Tillegg 6.7.2.  “Når konsesjon for fjernvarme foreligger vil kommunen innføre 

tilknytningsplikt til fjernvarme. 

Tillegg til 6.7.5.  Reindriftsforvaltningen tas inn som samarbeidsaktør 

 

 

Rådmannen innstiller på at det fremlagte plandokument med tillegg vedtas som 

Kommuneplanens samfunnsdel 2011 – 2025 for Fauske kommune.  

 

INNSTILLING : 
 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 11-15 vedtar Fauske kommunestyre det 

fremlagte forslag til rullering av kommuneplanens samfunnsdel med følgende tilegg: 

Kap 6: 

Tillegg til 6.3.2.  Legge til rette for et aktivt kulturliv med tilpassede anlegg.  

Tillegg til 6.6.5.  Inngå regionalt samarbeid om kartlegging og overvåking av 

miljøforholdene i Skjerstadfjorden. 

Tillegg 6.7.2.  “Når konsesjon for fjernvarme foreligger vil kommunen innføre 

tilknytningsplikt til fjernvarme. 

Tillegg til 6.7.5.  Reindriftsforvaltningen tas inn som samarbeidsaktør 

 

 

 

FOR-064/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 11-15 vedtar Fauske kommunestyre det 

fremlagte forslag til rullering av kommuneplanens samfunnsdel med følgende tilegg: 

Kap 6: 

Tillegg til 6.3.2.  Legge til rette for et aktivt kulturliv med tilpassede anlegg.  

Tillegg til 6.6.5.  Inngå regionalt samarbeid om kartlegging og overvåking av 

miljøforholdene i Skjerstadfjorden. 

Tillegg 6.7.2.  “Når konsesjon for fjernvarme foreligger vil kommunen innføre 

tilknytningsplikt til fjernvarme. 

Tillegg til 6.7.5.  Reindriftsforvaltningen tas inn som samarbeidsaktør 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 
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ROGER LYSVOLL , FAUSKE. SØKNAD OM KJØP AV KOMMUNALT AREAL MED 

FORMÅL BYGGING AV NAUST BELIGGENDE NEDENFOR  HANSBAKKEN 

   

 
Vedlegg: 1. Kopi av søknad fra Roger Lysvoll datert 27.05.2011 

2. 2 stk kartkopier 

3. Kopi av del av kommunedelplan for Fauske sentrum del 1 

 

Sammendrag: 
 

Roger Lysvoll søker i brev av 27.05.2011 om tillatelse til erverv av ca. 80 m
2
 av Fauske 

kommunes eiendom gnr. 104 bnr. 196 beliggende nedenfor for Hansbakken. 

 

Omsøkt areal skal nyttes til oppføring av  naust.  

 

Angjeldende område er i stadfestet kommunedelplan for Fauske sentrum del 1 regulert til LNF-

A. I bestemmelsene til planen står: “Innenfor områder merket LNF-A tillates ikke andre tiltak 

enn de som er knyttet til stedbunden næring”. Det betyr at arealbruken innenfor LNF-A-

områdene skal håndheves strengt. 

  

Det er i planen, mellom regulert boligområde og strandlinjen, regulert inn en videreføring av 

strandpromenaden fra bygdetunet fram til Badestrandveien.  

 

Området er i dag bebygd med en del naust. Disse er av eldre dato. 

 

 I forbindelse med nettopp avsluttet rullering av kommuneplanen arealdelen innkom ingen 

innspill/ble det ikke vurdert å legge angjeldende område ut til naustområde. 

 

Søknaden fra Roger Lysvoll er av prinsipiell karakter. Dersom Fauske kommune har til hensikt å 

avhende nausttomter av sin eiendom i området, bør dette skje via en reguleringsplan som legger 

forholdene til rette for det. Ledige kommunale nausttomter bør så averteres, slik at alle som 

ønsker å erverve kommunal nauttomt får/har muligheter til det.  

 

Med bakgrunn i ovennevnte anbefaler rådmannen søknaden fra Roger Lysvoll ikke innvilget. 

  

 

INNSTILLING : 
 

Søknad fra Roger Lysvoll hva angår erverv av nausttomt av Fauske kommunes eiendom 

gnr. 104 bnr. 196 innvilges ikke. 



 

 

PLUT-054/11 VEDTAK-  23.08.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 

Søknad fra Roger Lysvoll hva angår erverv av nausttomt av Fauske kommunes eiendom 

gnr. 104 bnr. 196 innvilges ikke. 

 

 

 

FOR-065/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

Søknad fra Roger Lysvoll hva angår erverv av nausttomt av Fauske kommunes eiendom 

gnr. 104 bnr. 196 innvilges ikke. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 
Utskrift sendes:     

Plansjef til videre forføyning    
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FRIDAHL´S MØBELHUS AS - SØKNAD OM KJØP AV TOMT PÅ KROKDALSMYRA 

   

 
Vedlegg: Søknad m/kart om kjøp av tomt datert 1.4.2011 

Retningslinjer ved salg av kommunale næringsarealer 

 

Saksopplysninger: 

 

Fauske kommune har mottatt søknad fra Fridahl´s Møbelhus AS om kjøp av et areal på 

Krokdalsmyra. Formålet med kjøpet er å føre opp et forretningsbygg på arealet.  

 

Parsellen ligger på nord-øst siden av Terminalveien og grenser til Holtanveien i øst. Kommunen 

eier her en parsell på ca 15 dekar.  

 

Omsøkt areal er en del av et 130 dekar stort område som i overordnet plan er avsatt til 

næringsformål. Kommunestyret vedtok i budsjettprosessen for 2011 at kommunen skulle 

utarbeide reguleringsplan for området og det ble bevilget midler til arbeidet. Bakgrunnen for at 

kommunen selv vil stå for planarbeidet er et ønske om å få utarbeidet en helhetlig plan for 

området sett under ett fremfor å dele det opp i flere mindre enkeltplaner.  

 

Ca 50 % av arealet som er under regulering eies av kommunen, resten er i privat eie. 

 

Det ble i 2007 gitt opsjon til Coop Fauske på 32 dekar innenfor næringsområdet, kommunen 

anser i utgangspunktet denne opsjonen som opphørt men er fortsatt i dialog med Coop Nordland 

om avvikling av denne avtalen, hvor en mulig løsning kan være å overføre opsjonen til det areal 

det nå søkes om. 

 

Råtomteprisen innenfor Krokdalsmyra næringsområde er satt til kr 80,-/m
2
, i tillegg kommer 

kostnader ved regulering og opparbeiding av infrastruktur.  

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Omsøkt parsell ligger innenfor et område som i kommunedelplan for Fauske sentrum er avsatt til 

forretning/kontor.  

 

Arbeidet med regulering av 130 dekar stort areal på Krokdalsmyra er nå i gang, for å få optimal 

planløsning for området med hensyn til infrastruktur som næringstomter, veier og grønnstruktur 

bør hele arealet kunne ses under ett ved reguleringen. Det anbefales derfor at salg av 

enkelttomter utsettes til planprosessen er gjennomført.  



 

Ved reguleringsarbeidet vil det i den grad det er mulig bli tatt hensyn til de interesser som er 

registrert og som ligger innenfor reguleringsformålet.  

 

På dette grunnlag tilrår rådmannen at søknaden fra Fridahl`s Møbelhus avvises nå. Når 

reguleringsarbeidet er fullført selges tomter i feltet i henhold til kommunens retningslinjer for 

salg av kommunale næringsarealer.   

 

 

INNSTILLING : 
 

Søknaden fra Fridahl`s Møbelhus om kjøp av tomt på Krokdalsmyra kan ikke 

imøtekommes nå.  

 

Når det foreligger stadfestet reguleringsplan for feltet vil kommunalt areal annonseres og 

legges ut for salg i samsvar med retningslinjer ved salg av kommunale næringsarealer.  

 

 

PLUT-055/11 VEDTAK-  23.08.2011 
 

Epostkorrespondanse mellom Fridahl og kommunen ble lagt fram i møtet. 
 

Ingelin Noresjø (KRF) foreslo: 

Fauske kommune stiller seg positiv til at Fridahls Møbelhus etablerer seg på 

Krokdalsmyra. 

Salg av areal til Fridahls Møbelhus kan gjennomføres når stadsfestet reguleringsplan for 

feltet foreligger. 

 

Ottar Skjellhaug (AP) foreslo: 

Søknad fra Fridahls møbelhus får kjøpe det omsøkte næringsareal på Krokdalsmyra. 

 

KRF’s forslag ble trukket. 

 

AP’s forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 

Søknad fra Fridahls møbelhus får kjøpe det omsøkte næringsareal på Krokdalsmyra. 

 

 

FOR-066/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Jørn Stene (FL) foreslo følgende tilleggsforslag: 

Formannskapet beklager at en bedrift som hat vært etablert i sentrum av Fauske i en 

årrekke, mer eller mindre blir tvunget ut av sentrum når de må ekspandere. Fauske 

formannskap ønsker et levende og attraktivt sentrum, og på denne bakgrunn vedtar 

formannskapet følgende tilleggspunkt. Dersom Fridahls møbelhus istedenfor å kjøpe det 

omsøkte næringsareal på Krokdalsmyra velger å gjennomføre sine tidligere planer om 

utbygging i tilknytning til sin nåværende butikk i sentrum, så vil 

formannskapet/næringsstyre bevilge de nødvendige 50 % av kostnadene for omlegging 



av infrastruktur som pumpestasjon og va-ledninger i området, begrenset oppad til kr. 1,3 

mill. Beløpet dekkes over næringsfondet for årene 2011 og 2012. 

 

Arne B. Vaag (V) fremmet følgende tilleggsforslag til innstillingen: 

Tomta selges til en råtomtepris på kr. 80,- pr. m
2
. 

 

Siv Anita Johnsen Brekke (AP) endret ordstillingen i innstillingen: 

Søknaden fra Fridahls møbelhus om kjøp av omsøkte tomt på Krokdalsmyra 

imøtekommes. 

 

Innstilling med endret ordstilling ble enstemmig vedtatt. 

V’s forslag ble enstemmig vedtatt. 

FL’s forslag ble vedtatt med 6 mot 3 stemmer. 

 

VEDTAK: 

1. Søknaden fra Fridahls møbelhus om kjøp av omsøkte tomt på Krokdalsmyra 

imøtekommes. 

 

2. Tomta selger til en råtomtepris på kr. 80,- pr. m
2
. 

 

3. Formannskapet beklager at en bedrift som hat vært etablert i sentrum av Fauske i en 

årrekke, mer eller mindre blir tvunget ut av sentrum når de må ekspandere. Fauske 

formannskap ønsker et levende og attraktivt sentrum, og på denne bakgrunn vedtar 

formannskapet følgende tilleggspunkt. Dersom Fridahls møbelhus istedenfor å kjøpe 

det omsøkte næringsareal på Krokdalsmyra velger å gjennomføre sine tidligere planer 

om utbygging i tilknytning til sin nåværende butikk i sentrum, så vil 

formannskapet/næringsstyre bevilge de nødvendige 50 % av kostnadene for 

omlegging av infrastruktur som pumpestasjon og va-ledninger i området, begrenset 

oppad til kr. 1,3 mill. Beløpet dekkes over næringsfondet for årene 2011 og 2012. 

 

 

Arne B. Vaag (V) anket vedtaket til kommunestyret. 

Begrunnelse: 

Punkt 3 i vedtaket er ulovlig fattet. Samme sak med tilsvarende begrunnelse er tidligere 

avgjort av Klagenemnda (kommunestyret) i sak 01/11 og funnet sin løsning der. 

Formannskapet kan ikke fatte et vedtak som setter klagenemndas (kommunestyrets) 

avgjørelse til side. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 
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SULITJELMA NÆRMILJØUTVALG - SØKNAD OM LÅN KR. 60.000, 

REGULERINGSPLAN NY BOLIGBYGGING I SULITJELMA 

   

 
Vedlegg: Søknad fra Sulitjelma Nærmiljøutvalg datert 9.5.2011 

Brev fra Fauske kommune datert 10.6.2011 

Kartutsnitt – kommunedelplan Langvatnet 

 

Saksopplysninger: 

 

Fauske kommune har mottatt søknad fra Sulitjelma Nærmiljøutvalg om lån stort kr 60 000,- til 

utarbeiding av reguleringsplan for ny boligbygging i Sulitjelma.  

 

Området som ønskes bebygd og det skal utarbeides en reguleringsplan for ligger øst for Coop 

Marked, dette areal er i kommunedelplan Langvatn / arealplan for Fauske kommune vedtatt 

14.02.2011 regulert som LNF-A område.  

 

Det er opplyst at boligprosjektet er et samarbeidsprosjekt mellom Sulitjelma Nærmiljøutvalg, 

Indre Salten BBL og Tømrer Ole Dahl AS.  

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Fauske kommune har siden tidlig på 1990 – tallet hatt praksis med ikke å gi lån fra 

næringsfondet. Bakgrunnen for det er at Sparebanken som forvaltet lånene på vegne av 

kommunen, ikke lenger kunne gjøre det og kommunen ønsket ikke å opprette egen 

låneforvaltning. Ved søknad om lån blir det vurdert om tiltaket kan støttes med tilskudd.  

 

Det søkes om lån til utarbeiding av reguleringsplan for boligbygging i et område som i henhold 

til nylig vedtatt overordna plan vedtatt av kommunestyret 14.02.2011 er avsatt som landbruks- 

natur- friluftsområde, tilrettelegging for boligbygging i dette område vil ikke være i samsvar med 

overordna plan.  

 

Det er i arealplanen avsatt et område til boligbygging nord/øst for det areal som det nå søkes om 

midler til å utvikle, lederen i nærmiljøutvalget er kontaktet om evt å overføre søknaden til det 

området, tilbakemeldingen fra han går ut på at det vurderes å være for dyrt/ta for lag tid å få 

etablert atkomstvei inn i området og nærmiljøutvalget ønsker derfor å starte med å regulere areal 

som omsøkt.  

 

På grunn av at reguleringen ikke vil være i samsvar med overordna plan finner rådmannen ikke å 

kunne innstille på at det gis lån/tilskudd til tiltaket.  



 

INNSTILLING : 
 

Søknaden fra Sulitjelma Nærmiljøutvalg om lån til utarbeiding av reguleringsplan for ny 

boligbygging i Sulitjelma kan ikke imøtekommes.  

Reguleringen er ikke i samsvar med overordna plan.  

 

 

FOR-067/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Ronny Borge (H) stilte spørsmål om egen habilitet. 

Helge Torbergsen (H) stilte spørsmål om egen habilitet. 

 

Borge ble erklært habil med 3 mot 3 stemmer (ordførers dobbeltstemme). 

Torbergsen ble enstemmig erklært inhabil. 

 

Arne B. Vaag (V) foreslo: 

Det vises til søknaden fra Sulitjelma Nærmiljøutvalg. 

Formannskapet bevilger kr. 60.000,- til regulering av det omsøkte arealet øst for Coop til 

boligformål. Beløpet utbetales når dispensasjon fra arealplanen er innvilget. 

 

Jørn Stene (FL) foreslo: 

Søknaden fra Sulitjelma Nærmiljøutvalg imøtekommes ved at det avsettes inntil kr. 

60000,- fra kommunens næringsfond til utarbeiding av reguleringsplan for ny 

boligbygging i Sulitjelma. 

 

 

FL’s forslag og V’s forslag ble trukket. 

 

 

Arne B. Vaag (V) og Jørn Stene (FL) foreslo: 

Det vises til søknaden fra Sulitjelma Nærmiljøutvalg. 

Formannskapet bevilger kr. 60.000,- til regulering av det omsøkte arealet øst for Coop til 

boligformål. Beløpet tas over formannskapets konto. 

 

Kjell Sverre Jakobsen (FRP) foreslo følgende tillegg: 

Pengene tilbakebetales hvis utbyggingen blir realisert. 

 

 

Innstillingen ble enstemmig forkastet. 

V/FL’s forslag ble enstemmig vedtatt. 

FRP’s tilleggsforslag ble forkastet med 4 mot 3 stemmer. 

 

 

VEDTAK: 

Det vises til søknaden fra Sulitjelma Nærmiljøutvalg. 

Formannskapet bevilger kr. 60.000,- til regulering av det omsøkte arealet øst for Coop til 

boligformål. Beløpet tas over formannskapets konto. 

 
Rett utskrift bekreftes 



 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 
Utskrift sendes:     

Enhetsleder plan/utvikling til videre forføyning    

Regnskapssjef    

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/7466      

      Arkiv sakID.:   11/1777  Saksbehandler:  Gudrun Hagalinsdottir  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskap 
 

Sak nr.:    068/11 FORMANNSKAP Dato:  29.08.2011 

 

 

 

DØGNHVILEPLASS FOR LANGTRANSPORTNÆRINGEN - FINANSIERING AV 

PLANARBEID 

   

 
Vedlegg:  Ingen 

 

 

Saksopplysninger: 

 

Statens vegvesen, Avdeling nord, har kontaktet Fauske kommune og invitert til samarbeid om 

etablering av døgnhvileplass for langtransportnæringen. En døgnhvileplass er et område som er 

tilrettelagt for hensetting av vogntog i langtransport slik at sjåførene kan innta normal døgnhvil.  

 

Kjøre- og hviletidsbestemmelsene pålegger sjåførene som kjører tunge biler å ta pauser og hvile 

tilstrekkelig lenge til å få en normal søvnperiode. Statens vegvesen etablerer nå døgnhvileplasser 

på egnede steder og Fauske er utpekt som lokaliseringssted for en av disse. Kommunen er viktig 

samarbeidspartner for å legge til rette arealer for hvileplasser.  

 

Den 28. juni ble det avholdt et møte hvor representanter fra Statens vegvesen, Fauna og Fauske 

kommune deltok. Som konklusjon fra møtet og med forbehold om politisk godkjenning ble det 

enighet om nedenforstående arbeids- og ansvarsfordeling: 

 

Det utarbeides reguleringsplan for døgnhvileplassen. Statens vegvesen eier et areal på 

Krokdalsmyra (Midt på E6) som i dag er regulert til park skal være et utgangspunkt for 

etableringen sammen med et kommunalt areal som ligger i bakkant, behovet for utvidelse 

nordover må også vurderes.  

 

Fauske kommune påtar seg ansvaret for utarbeiding av reguleringsplanen, arbeidet gjøres i nært 

samarbeid med Statens vegvesen og næringsaktørene i området. Statens vegvesen vil stå for 

opparbeiding av 15 – 20 oppstillingsplasser. 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Døgnhvileplassen skal lokaliseres i et område som vurderes å være godt egnet til slik etablering. 

Det er allerede en rekke servicefunksjoner i området og flere er under utvikling.  

 

Etter forespørsel fra Statens vegvesen er rådmannen kommet til at kommunen kan påta seg 

ansvaret for utarbeiding av reguleringsplanen. Utfra erfaringstall er kostnadene ved arbeidet 

stipulert til kr 70 000,-.  

 



INNSTILLING : 
 

Fauske kommune inngår et samarbeid med Statens vegvesen om etablering av 

døgnhvileplass for langtransportnæringen.  

 

Det avsettes kr 70 000,- fra kommunens næringsfond til utarbeiding av reguleringsplan 

for døgnhvileplassen.  

 

 

FOR-068/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

Fauske kommune inngår et samarbeid med Statens vegvesen om etablering av 

døgnhvileplass for langtransportnæringen.  

 

Det avsettes kr 70 000,- fra kommunens næringsfond til utarbeiding av reguleringsplan 

for døgnhvileplassen.  

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 
Utskrift sendes:     

Enhetsleder plan/utvikling til videre forføyning    

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/7467      

      Arkiv sakID.:   11/1316  Saksbehandler:  Gudrun Hagalinsdottir  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskap 
 

Sak nr.:    069/11 FORMANNSKAP Dato:  29.08.2011 

 

 

 

NY GRUVEDRIFT I SULITJELMA - LEIE AV ANLEGG 

   

 
Vedlegg: Søknad fra Nye Sulitjelma Gruver AS datert 6. juni 2011 

Brev fra Fauske kommune datert 8. juli 2011 

Kartutsnitt - Sandnes industriområde 

 

Saksopplysninger: 

 

Selskapet Nye Sulitjelma Gruver AS har i brev til Fauske kommune datert 6.6.2011 bedt om 

avklaring av ulike forhold vedrørende infrastruktur i Sulitjelma. Brevet er besvart administrativt 

den 8.7.2011, i svarbrevet er det opplyst at forespørselen om å få disponere bygninger fra 

tidligere gruvedrift skal legges fram for formannskapet.  

 

I forbindelse med utvikling av forretningsplaner for gruvedrift i Sulitjelma vil selskapet vurdere i 

hvilken grad eksisterende infrastruktur kan benyttes, i henvendelsen nevnes bygningene 

Grunnstolbadet, knuseriet, siloanlegg, flotasjonen m/trafohaller og avgangsdeponi i Langvannet.  

 

Det søkes om vederlagsfri leie i en avklaringsperiode / tidlig driftsperiode.  

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Ved nedlegging av gruvedrifta i Sulitjelma overtok Fauske kommune en rekke bygg og anlegg 

som tidligere tilhørte gruvedriften. Grunnstolbadet, knuseriet, malmsiloer og flotasjonen er 

anlegg som ble overtatt.  Grunnstolbadet er utleid til stiftelsen Besøksgruva/Nordlandsmuseet, de 

øvrige bygningene er ikke i bruk.  

 

Bygningsmassen som ikke er i bruk er i forfall, kommunen har hatt planer om å gjennomføre 

sikring/rydding på industriområdet på Sandnes, først og fremst for å sikre byggene og hindre at 

uvedkommende kommer seg inn.  

 

Selskapet Nye Sulitjelma Gruver AS har gjennom avtale med Sulitjelma Mineral AS sikret seg 

diverse undersøkelsesrettigheter i Sulitjelma. Selskapet er nå i en avklaringsfase hvor 

beslutningsgrunnlaget kompletteres gjennom utarbeiding av forretningsplan, som en del av dette 

arbeidet vurderes det om den gamle bygningsmassen kan brukes i ny gruvedrift.  

 

Rådmannen vil innstille på at kommunen stiller anlegget som omfatter bygningen knusehall, 

malmsiloer og flotasjon til disposisjon for Nye Sulitjelma Gruver AS i 5 år. Det bør settes som 

vilkår at selskapet påtar seg ansvaret nødvendig sikring av byggene for å hindre at 

uvedkommende kan trenge seg inn, med dette menes enkle tiltak som tetting av hull/vinduer og 

lignende.  



 

 

INNSTILLING : 
 

Fauske kommune stiller anlegg på Sandnes industriområde, som omfatter bygningen 

knusehall, malmsiloer og flotasjon, til disposisjon for Nye Sulitjelma Gruver AS i 5 år. 

 

Det settes som vilkår at selskapet påtar seg nødvendig sikring av byggene slik at 

uvedkommende ikke kommer seg inn.  

 

Det opprettes en skriftlig avtale mellom partene. Rådmannen gis fullmakt til å utforme 

avtalen på vegne av kommunen.  

 

 

FOR-069/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Arne B. Vaag (V) fremmet følgende omforente forslag: 

Fauske kommune stiller anlegg på Sandnes industriområde, som omfatter bygningen 

knusehall, malmsiloer og flotasjon, til disposisjon for Nye Sulitjelma Gruver AS ut 2013. 

 

Det settes som vilkår at selskapet påtar seg nødvendig sikring av byggene slik at 

uvedkommende ikke kommer seg inn.  

 

Det opprettes en skriftlig avtale mellom partene. Rådmannen gis fullmakt til å utforme 

avtalen på vegne av kommunen.  

 

 

Det omforente forslaget ble enstemmig vedtatt. 

 

 

VEDTAK: 

Fauske kommune stiller anlegg på Sandnes industriområde, som omfatter bygningen 

knusehall, malmsiloer og flotasjon, til disposisjon for Nye Sulitjelma Gruver AS ut 2013. 

 

Det settes som vilkår at selskapet påtar seg nødvendig sikring av byggene slik at 

uvedkommende ikke kommer seg inn.  

 

Det opprettes en skriftlig avtale mellom partene. Rådmannen gis fullmakt til å utforme 

avtalen på vegne av kommunen.  

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 
Utskrift sendes:     

Enhetsleder plan/utvikling til videre forføyning    

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/6237      

      Arkiv sakID.:   10/2289  Saksbehandler:  Bent Freddy Sollund  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskapet 
 

Sak nr.:    070/11 FORMANNSKAP Dato:  29.08.2011 

 

 

 

 

FORSKUTTERING SPILLEMIDLER - FAUSKE TENNISKLUBB 

   

 
Vedlegg:  Søknad datert 25/6-11 

 

Sammendrag:  
 

Fauske tennisklubb søker om forskuttering av godkjent spillemiddelsøknad anleggsnr 

1841007901 ventilasjonsanlegg Fauske Fritidssenter. Godkjent søknadssum er kr 365.252,- og 

forskuttering søkes om hele beløpet. 

 

Saksopplysninger: 

 

Fauske Fritidssenter driftes av Fauske Tennisklubb, og trekker folk både til organisert og 

uorganisert aktivitet innen tennis, bowling biljard samt barnehage liggende i samme bygg. 

Fauske Tennisklubb søker forskuttering til søknad på ventilasjonsanlegg, mens pengene vil gjøre 

det mulig å frigjøre kapital for nytt dekke på bowlingbanen. Her kommer det søknad på 

spillemidler senere. Denne er dog godkjent fra departementsnivå. Pr tiden er ikke banen godkjent 

for spill i serie- eller turneringssammenheng på bakgrunn av slitasje. De anlegg som er 

forskuttert er Dråvika kr 1,1 mill og Holtanlia kr 1,620 mill. Disse står henholdsvis som nr. 1 og 

2 på prioriteringslisten.  

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Fauske Kommune har eget forskutteringsfond på spillemidler som gir store muligheter. Dette 

fondet er på kr 3.000.000,- og er dynamisk med at penger går ut og kommer inn etter hvert som 

spillemidler blir utbetalt til de respektive anlegg. Pr tiden står det kr 280.000,- på fondet, mens 

det kommer inn kr 360.000,- i september. Det vil si at fondet er på kr 640.000,-. Fauske 

Fritidssenter er prioritert som nr 16 på spillemidler, og vil ikke få utbetalt noe før langt frem i tid. 

Ved å forskuttere dette gir det Fauske Tennisklubb og Fritidssenteret muligheten for fullverdig 

drift i årene inntil utbetaling av spillemidler. En forskuttering vil dog ikke være mulig før 

innbetaling fra tidligere forskuttering er innkommet dvs. medio september.

 

INNSTILLING : 
 

Søknaden fra Fauske Tennisklubb innvilges med inntil kr 365.252,- i tråd med fondets 

vedtekter 

 

 



FOR-070/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

Søknaden fra Fauske Tennisklubb innvilges med inntil kr 365.252,- i tråd med fondets 

vedtekter. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 
Utskrift sendes:     

Fagleder park/idrett til videre forføyning    

Regnskapssjef    

 

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/7550      

      Arkiv sakID.:   11/1801  Saksbehandler:  Line Kristiansen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskapet 
 

Sak nr.:    071/11 FORMANNSKAP Dato:  29.08.2011 

 

 

 

BEREDSKAPSBÅT 

   

 
Vedlegg: Ingen 

 

Sammendrag: 
 

Rådmannen viser til hendelse ved badestranda på Lund som grunnlag for denne saken. Det 

fremkommer i følge media at det måtte rekvireres privat båt for å gjennomføre redningsaksjonen. 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Rådmannen ser med bekymring på at det ikke finnes en beredskapsbåt i vår kommune. Fauske 

kommune mener at dette er en sak for Salten Brann IKS, som er ansvarlig for 

redningsoperasjoner i vår kommune. 

 

INNSTILLING : 
 

Fauske formannskap ber Salten Brann IKS om å vurdere mulighet for å stille 

beredskapsbåt tilgjengelig til bruk i situasjoner hvor redning gjennomføres i og rundt 

sjø/vann. 

 

 

FOR-071/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Jørn Stene (FL) foreslo: 

Fauske formannskap ber Salten Brann IKS om å stille beredskapsbåt tilgjengelig på 

Fauske til bruk i situasjoner hvor redning gjennomføres i og rundt sjø/vann. 

 

FL’s forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

Fauske formannskap ber Salten Brann IKS om å stille beredskapsbåt tilgjengelig på 

Fauske til bruk i situasjoner hvor redning gjennomføres i og rundt sjø/vann. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 



 

 
Utskrift sendes:     

Enhetsleder servicetorg til videre forføyning    

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/7758      

      Arkiv sakID.:   11/1561  Saksbehandler:  Ole Reidar Sollund  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskapet 
 

Sak nr.:    072/11 FORMANNSKAP Dato:  29.08.2011 

 

 

 

MANDAT FOR SAMHANDLINGSPROSJEKT - SUNNHET I SALTEN 

   

 
Vedlegg: Brev fra Salten Regionråd datert 08.07.2011 

Utskrift fra møteprotokoll SR-sak 11/11 

 

Sammendrag: 
 

Det vises til vedlagte dokumenter. 

 

Rådmannen anbefaler at formannskapet gir sin tilslutning til revidert mandat. 

 

INNSTILLING : 
 

Formannskapet godkjenner revidert mandat for Samhandlingsprosjekt Sunnhet i Salten. 

 

 

FOR-072/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Saken ble enstemmig trukket. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 
Utskrift sendes:     

Omstillingsleder/kommunalsjef    

Rådmann    

 

 

 

  



 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 

 

      JournalpostID:   11/7630      

      Arkiv sakID.:   11/1173  Saksbehandler:  Berit Vestvann Johnsen  

Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Formannskapet 
 

Sak nr.:    073/11 FORMANNSKAP Dato:  29.08.2011 

 

 

 

SØKNAD OM ØKONOMISK STØTTE 2. KVARTAL 2011 

   

 
Vedlegg: 1. Brev fra LPP – Landsforeningen for pårørende innen psykiatri datert 13.05.11 

2. Brev fra Veiledningssenteret for pårørende til rusmiddelavhengige i Nord-Norge datert 

10.05.11 

 

Sammendrag: 
 

Det har kommet inn 2 søknader om støtte i løpet av 2. kvartal 2011. Det er tiltak med stort 

engasjement. 

 

Rådmannen har imidlertid ikke prioritert disse søknadene og anbefaler at formannskapet avslår 

søknadene.     

 

 

Saksopplysninger: 

 
Søker: Formål: Evnt. Beløp 

3. LPP – Landsforeningen for 

pårørende innen psykiatri , Salten 

Søker om støtte for 2011 til arbeidet foreningen driver. 

LPP Salten arbeider for å bedre kommunikasjon for 

brukere, behandlingsapparat og andre offentlige 

instanser. 

Ikke oppgitt. 

3. Veiledningssenteret for 

pårørende til rusmiddelavhengige i 

Nord Norge 

Søker om driftsstøtte for 2012. Norske Kvinners 

Sanitetsforening (NKS) driver et gratis 

lavterskeltilbud for pårørende av rusmiddelavhengige 

for befolkningen i Nord Norge i Alta. I 2010 var tallet 

på konsultasjoner ved senteret 132, hvorav 14 var 

pårørende fra kommuner i Nordland. I løpet av 2011 

planlegger NKS oppstart av samtalegrupper for 

pårørende i flere kommune og vil forsøke å få på plass 

en medarbeider i Bodø-området. 

Kr. 20.000 

 

Saksbehandlers vurdering: 

 

Enhetsleder helse har følgende kommentarer til søknadene: 

LPP: Viktig brukerorganisasjon innen for psykisk helseområdet. Vi har ingen operativ 

brukerorganisasjon inne psykisk helse på Fauske. Tjenesten har prøvd å få etablert dette, 

men ikke lykkes. Derfor kunne det ha vært fint med et tilskudd, kanskje kunne vi fått litt 

drahjelp for å komme i gang med noe mer lokalt. 

 



NKS Veiledningssenter: Jobber opp mot pårørende til rusavhengige. Ingen tvil om at 

mange pårørende sliter og tjenesten har ikke greid å nå og gitt noe særlig tilbud til denne 

gruppa. Frivillighetssentralen drev noe, men det er visstnok ikke i drift lengre. Også 

viktig område som vi burde ha hatt mulighet til å gi et bedre tilbud til. 

 

 

INNSTILLING : 
 

De foreliggende søknader om økonomisk støtte avslås. 

 

 

FOR-073/11 VEDTAK-  29.08.2011 
 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

VEDTAK: 

De foreliggende søknader om økonomisk støtte avslås. 

 
Rett utskrift bekreftes 

 

Berit Vestvann Johnsen 

formannskapssekretær 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


